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SPRÁVA Z PODUJATIA 

Názov podujatia: UDRŽATEĽNÁ MOBILITA – ODBORNÝ WORKSHOP 

Dátum a miesto konania: 3.6.2025, Inštitút znalostného pôdohospodárstva a inovácií, 
Akademická 4, Nitra 

Cieľ podujatia: 
Cieľom organizátorov odborného workshopu z Ministerstva životného prostredia SR a Slovenskej 
agentúry životného prostredia je priblížiť jeho účastníkom problematiku udržateľnej mobility vrátane 
plánovania a realizácie dopravy s ohľadom na obyvateľov, mestá a regióny. 

Workshop bol určený zástupcom samospráv a odbornej verejnosti, ktorí sa v rámci svojej pôsobnosti 
s problematikou udržateľnej mobility stretávajú.  

 

Program a témy prezentácií: 
• Sociálno-klimatický fond a dopravná chudoba na Slovensku 

Katarína Grácová, Úrad podpredsedu vlády SR pre Plán obnovy a znalostnú ekonomiku 
• Od školskej ulice k školskému plánu mobility 

Monika Mališková, mesto Vráble 
• Krok za krokom – škola začína cestou 

Daniela Pavúková, Katarína Mičáková, Ministerstvo životného prostredia SR 
 

Počet účastníkov: 20 

Prezentácie 
 
Workshop otvorila Jana Paluchová, manažérka projektu Projekt LIFE IP - Zlepšenie kvality ovzdušia, so 
stručnými informáciami o cieľoch, zameraní a aktivitách projektu. 

Následne odzneli nasledovné prezentácie: 

Sociálno-klimatický fond a dopravná chudoba na Slovensku 
Katarína Grácová účastníkov oboznámila s cieľom a podmienkami čerpania finančných prostriedkov zo 
Sociálno-klimatického fondu (SKF). Konkrétne opísala opatrenia a investície za oblasť budov a oblasť 
dopravy. Na záver svojej prezentácie oboznámila účastníkov s novodobým faktom – dopravnou 
chudobou. Bližšie opísala, čo predstavuje dopravná chudoba, ako ju definujeme v kontexte Slovenskej 
republiky a takisto predstavila zoznam dopravne chudobných slovenských regiónov. 
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Od školskej ulice k školskému plánu mobility  
Zástupkyňa primátora mesta Vráble, Monika Mališková, vo svojej prezentácii predniesla, aké kroky 
podniklo mesto v oblasti podpory a riešenia aktívnej a bezpečnej školskej mobility, ako postupnými 
krokmi mesto dosiahlo upokojenie dopravy v okolí viacerých škôl na jednej ulici. Hoci celý proces bol 
náročný, mesto Vráble stálo veľa úsilia presviedčať rôzne skupiny zainteresovaných o nutnosti tejto 
zmeny, nakoľko dopravná situácia v spomínanej lokalite bola vyhodnotená ako dlhodobo neudržateľná 
z hľadiska bezpečnosti. Výsledkom tejto aktivity však bolo dosiahnutie bezpečného mesta nielen pre 
deti, ale pre všetkých obyvateľov, mesto dokázalo vypracovať a prijať školský plán mobility 
s konkrétnymi zisteniami a návrhmi riešení. Na záver prednášky zástupkyňa primátora odprezentovala 
viaceré aktivity, ktoré mesto realizuje v prospech udržateľnej mobility. 

Krok za krokom – škola začína cestou  
V poslednej prednáške sa manažérky kvality ovzdušia (MKO), pani Mičáková a pani Pavúková zamerali 
na dôvody, čo najviac znečisťuje ovzdušie na Slovensku – vykurovanie domácností a doprava. Nakoľko 
to, čo bežní ľudia ovplyvniť môžu, je práve doprava a s ňou úzko späté dochádzanie detí do školy. 
V súčasnosti prevláda medzi rodičmi trend voziť svoje deti do školy autami, preto prednášajúce 
účastníkom predstavili aktivitu Do školy po vlastných. Manažérky zároveň predstavili zúčastneným 
výsledky prieskumu, na ktorom participovali v meste Sereď v porovnaní s menšou obcou Rovinka. 
V obidvoch lokalitách zisťovali, ako žiaci dochádzajú do školy a prečo, ako vyzerá okolie školy, aké sú 
nebezpečné úseky na tejto trase, ale aj to, ako by si žiaci želali do školy dochádzať a aké zmeny by 
prijali, aby mohli do školy prichádzať pešo, na kolobežke či na bicykli. V závere prezentácie opäť odzneli 
informácie o potrebe škôl nechať si vypracovať školský plán mobility, ktorý pomôže dosiahnuť 
zlepšenie bezpečnosti v okolí škôl, tým pádom k zníženiu počtu detí dopravovaných do školy autom. 
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Fotodokumentácia: 
Otvorenie a privítanie účastníkov workshopu 

 
Prezentácia č. 1 – Sociálno-klimatický fond a dopravná chudoba na Slovensku 
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Prezentácia č. 2 – Ako dobrá cykloinfraštruktúra zlepšuje bezpečnosť pre všetkých 

  

Prezentácia č. 3 – Udržateľná doprava v zákone a dopravnom značení 
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